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11. 3. Mše sv. v kostele sv. Jana Křtitele 

v Krsovicích (16:30). 

16. 3. Obec Chlístovice připravuje vítání občánků 

v MŠ Krsovice (14:00). 

21. 3. MŠ Krsovice chystá vítání jara a dopolední 

vynášení Morany. 

 

8. 2. Turnaj volejbalových trojic v tělocvičně ve 

Zbraslavicích (pořádá TJ Sokol Chlístovice). 

11. 2. Mše sv. v kostele sv. Jana Křtitele 

v Krsovicích (16:30). 

14. 2.  MŠ Krsovice chystá masopustní obchůzku 

po vesnici (9:30). 

15. 2. Masopust SDH Žandov (10:00), procházet 

se bude Žandovem, Pivniskem a 

Vernýřovem. Masky do průvodu vítány. 

15. 2.  Hasiči Zdeslavice a Chroustkov zvou na 

Skuhrovácký karneval v kulturním domě 

v Chlístovicích (20:00). 

16. 2.  TJ Sokol pořádá dětský karneval v 

kulturním domě v Chlístovicích (14:00). 

23. 2.  Spolek Via arte, z.s., zve na koncert 

kytaristy Artema Pozdniakova a zpěvačky a 

akordeonistky Veroniky Pozniak, kostel sv. 

Ondřeje, Chlístovice. Vstupné dobrovolné 

(16:00 - 17:00). 

Vážení spoluobčané, 

podobně jako minulý rok se toto číslo 

Oběžníku v příloze věnuje tématu 

odpadů. O hospodaření s nimi obec 

povinně jednou ročně informuje, 

protože se týkají nás všech.  

Dalším důležitým tématem, jež se týká 

nás všech, je veřejné osvětlení. Obec 

v průběhu listopadu a prosince nechala 

vyměnit všechna svítidla za úsporné 

LED zdroje, na což získala dotaci od 

Ministerstva průmyslu a obchodu. 

Jednou z podmínek dotace je však 

osvětlování v souladu s normami. Ty 

zapovídají zhasínání osvětlení na 

průtazích obcí, takže jsme ke konci 

ledna, kdy jsme začali plnit podmínky 

dotace, změnili nastavení veřejného 

osvětlení tak, že svítí celou noc. I 

s touto změnou bychom měli podle 

projektu ušetřit ročně tři čtvrtiny 

spotřeby energie (to odpovídá roční 

spotřebě cca 5 domácností). Navíc dále 

ušetříme snížením příkonu jističů. 

Zavedení LED zdrojů však mělo i své 
nevýhody – tím, že září především pod 
sebe a již nezáří tolik naprázdno okolo, 
vznikají zejména ve vesnicích s vyššími 
a vzdálenějšími stožáry temná místa. 
Pokud o takových místech víte nebo 
víte o jiných místech, kde by bylo 
vhodné veřejné osvětlení doplnit, dejte 
prosím vědět na Obecní úřad, popř. na 
email starosta@obec-chlistovice.cz. do 
pátku 14. února. 
Předem Vám všem děkuji. 
 

Zdeněk Janovský, 
starosta obce 
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Rozsvěcení stromků 
Se začátkem adventu se postupně rozsvítily obecní 
vánoční stromky v Chroustkově, Zdeslavicích, na 
Žandově, v Chlístovicích i v Kralicích.  
 
 

Vití obecního věnce 
Asi patnáct dobrovolníků uvilo i letos obecní věnec v 
Chlístovicích. Na výrobě ozdob se podílely mj. děti 
z krsovické školky.  
 
 
 

Vánoční koncert v Chlístovicích 
21. 12. zazpívaly chlístovické děti plnému kostelu sv. 
Ondřeje v Chlístovicích. Více než hodinovým pásmem 
se prolínaly nejrůznější koledy, tematické zvyky a 
pranostiky.  
 
 
Silvestrovský výšlap na Žandov 
31. prosince vyrazili Rašovičtí na silvestrovský výšlap 
na Žandov. Družit se k nám do vsi vydali už potřetí.  
 
 
Zima ve školce 
V prosinci se děti mimo jiné potěšily Mikulášskou 
nadílkou s úkoly a šly se podívat do Žandova a Kralic na 
Vánoční stromeček. Navštívily i knihovnu a zkusily si u 
pošty poslat vánoční pohledy. Pekly vánoční cukroví a 
jiné dobroty a pozvaly rodiče na vánoční besídku. Také 
přišel do školky Ježíšek.  
 
Muzikoterapie 
10. ledna proběhla v krsovické školce muzikoterapie s 
Ludmilou Schürrerovou, nejprve s dětmi a potom 
odpoledne pro dospělé. Odpolední části se zúčastnilo 
11 lidí a chystá se pokračování. 
 



 

Kolik nás stála likvidace odpadu v letech 2022-2024  
Odpady jsou důležité v našem společném hospodaření, protože spolykají přibližně desetinu 
daňových příjmů naší obce. Navíc se jedná o oblast ostře sledovanou státem, který nás a 
svozové firmy v roce 2020 zákonem zavázal ke zpřísňujícím se podmínkám nakládání 
s odpady. Skládkovací poplatky každoročně rostou. Od letošního roku budou obce navíc 
muset pod hrozbou pokuty vykázat recyklaci alespoň 60 % vyprodukovaných odpadů. A 
v roce 2030 má teoreticky skončit skládkování úplně. 

Zároveň během posledních tří let svozové firmy výrazně zdražily jednotkové ceny svých 
úkonů (výsypy, manipulační poplatek za tunu atd.). Navíc stát přeřadil odpady z 15% do 21% 
sazby DPH. Výsledné zdražení pro nás tedy činí 32-39 % podle úkonu. Čisté náklady na 
odpady (po odečtení výnosů z třídění) tak stouply z 1,22 mil. korun v roce 2022 na 1,55 mil. 
korun v roce 2024.  

Poplatek za odpad však obec nezvýšila a od roku 2022 činí stále 800 Kč, ačkoliv 
náklady na jednoho poplatníka vzrostly z 1 287 Kč na 1 614 Kč (vizte tabulku). Je jasné, 
že se buď musíme všichni snažit omezit produkci odpadů, nebo budeme muset zvyšovat 
poplatek za odpad. Klíčové je především omezovat produkci odpadů vedených jako 
nerecyklovatelné, tj. komunální odpad z popelnic, velkoobjemový a stavební odpad a 
nebezpečný odpad. Už jsme Vás v tomto směru o spolupráci žádali a i díky tomu naše 
náklady na odpady rostly méně než byl průměr na okrese. V tomto směru bych chtěl Vám 
všem poděkovat, že i díky Vaší ochotě a snaze vytahovat popelnice k vývozu jen tehdy, 
když jsou skutečně plné, vzrostly naše faktické náklady na likvidaci komunálního 
odpadu méně než jednotkové ceny, a to pouze o 15 %.  

 

 2022 2023 2024 Nárůst 
2024/2022 

trvale žijících obyvatel k 1.1. dle ČSÚ 755 774 765   
rekreačních objektů* 195 195 195   
původců odpadu celkem 950 969 960   
        

zákl. sazba poplatku (Kč) 800 800 800 0 % 
vybráno na poplatcích (Kč)** 685 003 702 169 661 400 -3 % 
          

Náklady na svoz odpadu celkem (Kč): 1 384 990 1 712 000 1 800 179 +30 % 
        

Komunální 670 942 717 834 768 377 +15 % 
Velkoobjemový 75 010 87 965 108 044 +44 % 
Nebezpečný 13 601 14 855 23 101 +70 % 
Tříděné 329 726 408 549 542 651 +65 % 
Bioodpad 295 711 482 797 358 007 +21 % 
          

Výnosy z třídění (Kč)***: 162 697 207 362 250 874 +54 % 
          

Bilance (náklady – výnosy; Kč): 1 222 293 1 504 638 1 549 305 +27 % 
Bilance na 1 původce odpadu (Kč): 1 287 1 553 1 614 +25 % 
Ø doplatek obce na 1 pův. odp. (Kč): 566 828 925 +64 % 
* pracovní odhad, budou doplněna přesnější čísla po kontrole proti evidenci obyvatel 
** počínaje rokem 2024 byly rozšířeny úlevy z poplatku, konkrétně pro děti do 10 let 
*** výnos z třídění za 4. kvartál roku 2024 spočítán kvalifikovaným odhadem dle smlouvy a tonáží 

Součástí snahy šetřit za odpady je i vyhláška stanovující jako svozový prostředek 
popelnice o objemu 120 l, která vstoupila v platnost 1. 1. 2023. Nějakou dobu trvalo, než 
začala většina z nás toto opatření respektovat (vizte graf), ale časem se situace zlepšila a 
množství přistavených 240 l popelnic kleslo cca na 1/6. Bohužel od dubna roku 2024 toto 



 

množství začalo zase narůstat a nyní jsme na 2/3 původního počtu. To vedlo k poklesu 
průměrné zaplněnosti popelnice (vizte graf, nyní se pohybujeme okolo pouhých 16 kg na 
popelnici a svoz). Čím menší máme zaplněnost popelnic, tím více platíme za stejné 
množství vyvezeného odpadu. Ukazuje se, že spolehnout se na disciplinovanost občanů a 
positivní motivaci, aby bylo možné ponechat stávající výši poplatku za odpad, není reálné. 
Bude tedy potřeba vyvážení pouze 120 l popelnic důsledně vymáhat, na čemž se na 
listopadovém zasedání shodli zastupitelé 13 hlasy z 13 přítomných. Hledáme také cesty, jak 
změnit sběr velkoobjemového odpadu. Jeho objem narůstá a platíme za něj o 44 % více než 
v roce 2022. Ne všechna řešení jsou však možná, do značné míry závisíme na ochotě svozové 
firmy odpad přijmout ke zpracování. 

 

Povinnost obce vykázat 60 % recyklovatelného odpadu  v roce 2025 
Dobrou zprávou je, že se nám nově do recyklovatelného odpadu bude započítávat i odpad 
předaný občany do sběrných dvorů a bioodpad. S nimi jsme se za rok 2024 dokázali dostat 
na 51,9 % odpadů považovaných za recyklovatelné (217 t recyklovatelných proti 201 t 
nerecyklovatelných). Špatnou zprávou je, že bude obtížné se dále zlepšovat bez velkých 
nákladů nebo úsilí nás všech. Snažíme se věci napomoci rozšířením svozu tříděného odpadu 
o popelnice na kovy a podzimním svozem objemnějšího kovového odpadu v režii obce, 
v čemž budeme, bude-li poptávka od občanů, pokračovat i letos. Přidali jsme také nové 
odpadové hnízdo v Chlístovicích u „Jursíkovy“ stodoly a pořídili jsme další kontejner na 
bioodpad (tabulku s rozmístěním najdete na stránkách obce). Naopak po zrušení bezplatného 
odběru textilu a jeho zpoplatnění dráž než komunálního odpadu (cca 6,50 Kč/kg textilu proti 
cca 4,50 Kč/kg za komunální odpad) jsme byli nuceni souhlasit se zrušením kontejneru na 
textil na Žandově a ponechali jsme pouze jeden kontejner na obec v Chlístovicích u KD. 

Pro dosažení 60 % recyklovatelného odpadu bychom potřebovali vykázat o polovinu více 
recyklovatelných odpadů (tedy o 100 t!). Reálnější se jeví, pokusit se snížit naši produkci 
komunálních a velkoobjemových odpadů o čtvrtinu (přesněji z 201 t na 145 t). Bude to 
sice obtížné, ale pokusme se prosím o to. Hrozila by nám jinak nemalá pokuta. 


